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 المستخلص

لكشريل البروسيلا .  و  رر  يي اي  رتشرر اللييل و الل  للايشال  لل  البررداء البروسيلا : المقدمة

ووذه البكشريل تصيب البرر , اليسسببه لهذا الير  ويل لكشريل كرويه اص يه تعط  يشيجة سللبه رع صبغه غرام

يصيل وتلك أرلعه ترخ. ليتشجلت الحليب الغير ربسشره والجبن وكذلك اللحم الغير رط ه جيدا ان طريق الالشلاع

 . وأخيرا لروسيلا الكلاب, و الختزيريه, واليجهضة,البروسيلا اليللطية : أي اع رن البروسيلا الييرضة للبرر 

ا ي للكرف ام أي اع البروسيلا ك  ال   كلخشبلريعد ( الب  س  آر)رشعدد تفلا  البل ريراز  واخشبلر

ييث أن كلا , الجيت  ان اثتلن رن البروسيلا اليتشررة رحليل  تم الكرف للسشخدام الشسلس  ف  وذه الدراسة , يدا

 .يلله رر  لللبروسيلا اللييل يسب رلذكر ف  رتظيلت الصحة العللييه  0888وذين الت اين تسببشل ليعد  

تم ( ح.ح.أ)الحي  الحلدة رجي ع رلئه ووايد ايته  سيرم لأشخلص رصللين  لأارا   :طريقه العمل

جييع العيتلت . رن الييلكة العرلية السع دية ( شيل  وغرب)رخشلفة تشبع لليتطاة الغرلية  جيعهل رن رديتشين

والكرف ان ت اجد جتس البروسيلا للسشخدام  ,( الدي لن أي)الحيض ال راث    اسشخلاصأجري اليل ايلية 

 .تم فحصهل للسشخدام الشفلا  اليشعدد لبروسيلا الإيسلن  هالعيتلت الش  أظهرت يشيجة ليجللي, 5ل  \4للدئلت ل 

( ح.ح.أ)رن ايتلت %( 0.18)أظهرت يشلئج ايتلت اليتطاة الريللية الغرلية أن ي ال  يسبه  :النتائج

ولعد ذلك تم اي  لخشبلر رشعدد الشفلا  الب لييراز . 5ل \4لاخشبلر جتس البروسيلال  هأاطت يشيجة ليجللي

%( 0)رن العيتلت كليت رصلله لبروسيلا اليللطية ليتيل %( 8.)ال  يدا وكليت التشلئج لأن  للكرف ان ك  ي 

لتيل ايتلت . جة رزدوجة لكلا الت اين السللاينرتهل أاطت يشي%( 08)ورعد  كليت رصلله لبروسيلا اليجهضة 

 .اليتطاة الغرلية ال سط  لم تظهر أي يشيجة لإصللشهل لير  البروسيلا

ف  الكرف (الب  س  آر)ت ص  وذه الدراسة لضرورة اسشخدام رريلشين ترخيص لشاتية  :تالاستنتاجا

وكذلك ت ص  لضرورة ت فر الادة ليليلت للدراسلت البيئية لإيرلر وذا الير  ف  الييلكة ,ان داء البروسيلا 

 .رسشابلاأارا  الحي  الحلده لسه له الشعلر  رع الير  ( ح.ح.أ)العرلية السع دية رخصصه ليرض  
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ABSTRACT 

Introduction: Brucellosis is a zoonotic disease transmittable to humans globally . 

Brucella, Gram negative cocco bacilli, infested  humans through the consumption of  

unpasteurized milk, cheese, and meat. Diagnostically, there are four mutual 

pathogenic Brucella species for both human and animals: Brucella melitensis, 

Brucella abortus, Brucella suis, and Brucella canis. Multiplex PCR is powerful 

differentiative technique to monitor the presence of Brucellea. In this study, two 

sequences of local Brucellea are targeted for their pathogenic contributions  

brucellosis is endemic, with more than 8000 cases reported each year to public health 

authorities.  

Methods: Total of 101 Acute Fibril Illness (AFI) serum samples were collected from 

two different cities  in the  Tabuk and Jeddah west regions of the Kingdom of Saudi 

Arabia. All samples were subjected to DNA extraction, and Brucella genus specific 

B4/B5 DNA amplification. Positive B4/B5 patients subjected to multiplex species-

specific Brucella amplification. 

Results: concerning north west's samples, (81.9%) of AFI samples were confirmed to 

be positive. Positive B4/B5 patients subjected to multiplex species-specific Brucella 

amplification, which detects that B. abortus amplification in (10%) and B. melitensis 

in (8%) of the samples, while (82%) of samples showed double product of both B. 

abortus and B. melitensis. while all samples subjected form Jeddah proved to be non 

Brucella.   

Conclusions:. This study recommends two stages PCR diagnosis for human 

brucellosis. Moreover; epidemiological database must be established in the Kingdom 

of  Saudi Arabia  to investigate such AFI patients for further information.   

 


